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Zápis z jednání rady Sdružení obcí pro nakládání s odpady, 
IČO 46772707 se sídlem Želechovice č.p. 48, PSČ 410 02 Lovosice 

 
Datum: 5. listopadu 2020 od 8,30 hodin 
Přítomnost členů rady v reálném čase bez osobní přítomnosti „na dálku“  
Přítomni: Ing. Medáček Petr, Vacková Alena, Bc. Čechová Martina, Albrechtová Romana,  Salcmanová 
Jana, Ing. Padělek František, Bc. Sazeček Tomáš, Ing. Hajná Eva, Procházková Lenka (jednatelka) 
Nepřítomni: Ing. Elman Ivo, Bc. Skružná Andrea, Šuma Vladimír - omluveni 
Hosté:, Ing. Bešta Václav 
Předsedající: Ing. Petr Medáček, předseda Rady 
Zapisovatel: Zubáková V. 
 
Zasedání rady „SONO“ bylo svoláno předsedou Sdružení na den 5.11. 2020 od 8,30 hod. Program 
jednání dle zaslané pozvánky je následující:  

1/ Zahájení, kontrola usnesení 
2/ Příprava členské schůze 
a) Hospodaření za období leden – září 2020 
b) Návrh rozpočtu na rok 2021 
c) Návrh střednědobého výhledu rozpočtu na roky 2022-2023 
3/ Skládkování a cena za likvidaci komunálních odpadů od 2021 dle nového zákona o odpadech 
4/ Různé, diskuze 
5/ Závěr 

 
Ad 1/ Jednání Rady zahájil v 8,30 hodin předsedající Ing. Petr Medáček, přivítal na dálku zúčastněné, 
provedl kontrolu usnášeníschopnosti a požádal přítomné o schválení programu (každý člen rady byl 
vyzván samostatně k hlasování).  
Program jednání byl odsouhlasen poměrem hlasů 8 – 0 – 0. 
Ing. Medáček v úvodu uvedl, že poslední jednání rady, dne 24.9. 2020 bylo víceméně informativní, 
jeden úkol z jednání vyplynul a nadále trvá – jsou to pravidla pro nakládání s velkoobjemným 
odpadem, které budou rozeslána společně s žádostí o zajištění odpovědné osoby jako dozoru u 
přistavených kontejnerů na jednotlivé obce. 
Členská schůze „SONO“ uložila radě Sdružení pokračovat v jednání za účelem zajištění vážení 
směsného komunálního odpadu na svozových autech -    jednání s firmou FCC BEC, s.r.o. pokračují, 
zhruba od poloviny roku firma spustí pilotní projekt vážení na svozových autech, který má prověřit 
zavedení systému vážení komunálního odpadu a využitelnost dat pro evidenci a analýzy svozu 
v jednotlivých obcích. Ve vazbě na nový způsob určování poplatku za likvidaci komunálního odpadu 
(pokud bude platit nový zákon o odpadech) je nezbytné znát „přesná čísla“ a je třeba z obecních 
odpadů vyloučit odpad živnostenský. 
 
Po kontrole usnesení z minulých rad a členské schůze předsedající přistoupil k projednání druhého 
bodu programu. 
 
Ad 2/  Příprava členské schůze 
Termín konání členské schůze – čtvrtek dne 10. prosince 2020 v prostorách společenského sálu 
Kulturního centra v Lovosicích (Lovoš) od 10 hodin. Pozvánky + ekonomické dokumenty budou 
zaslány datovou schránkou ke zveřejnění na jednotlivé členské obce. Na jednání budou pozváni 
zástupci společnosti FCC BEC, s.r.o. a představí svůj projekt vážení popelových nádob na svozových 
autech. Schůze se rovněž zúčastní společnost Arch consulting. s.r.o. a představí společnost a její 
obchodní aktivity - dynamické vážení, evidence výsypů vážených popelnic a právní služby pro obce. 
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a) Hospodaření za období leden – září 2020 
Členové rady byli seznámeni s plněním rozpočtu za období leden – září 2020. U žádné položky 
rozpočtu nebyla překročila povolená hranice, procentuální čerpání běžných výdajů na položkách 
odpovídá ročnímu podílu, nejvyšší čerpání je na položce 5169 (svoz DNO z členských obcí, likvidace 
odpadů za ŘSD). Do příjmů byly převedeny finanční prostředky z hospodářské činnosti dle rozhodnutí 
členské schůze (výsledek hospodaření za rok 2019 a uplatněné odpisy majetku, volné finanční 
prostředky dle schváleného rozpočtu dosud nebyly převedeny z důvodu plnění závazku z dodatku 
smlouvy o vkladu mimo ZK, faktury na členské příspěvky byly rozeslány v tomto týdnu. Kapitálové 
výdaje vyčerpány na 98,65% (nečerpány rozpočtované výdaje na PD).  Výsledkem hospodaření je 
schodek (převaha výdajů nad příjmy) ve výši 8.640.567,30 Kč. Schodek rozpočtu je ovlivněn čerpáním 
výdajů na investiční výstavbu. Ke změně rozpočtu není zatím důvod, uvidí se podle objemu 
podzimního svozu DNO a položky 5169, kde jsou připraveny prostředky na úhradu výdajů souvisící 
s vývozem odpadu do Polska. Stejně jako v loňském roce bude požádána členská schůze o schválení 
kompetencí radě Sdružení k provedení posledního, tedy čtvrtého rozpočtového opatření, které by 
uvedlo do souladu rozpočet s realitou. 
Usnesení k bodu 2a: 
Rada SONO bere hospodaření za období leden – září 2020 na vědomí a doporučuje členské schůzi 
ke schválení. 
Souhlas:   8   hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů, 
  
b) Návrh rozpočtu na rok 2021 
Návrh rozpočtu je sestaven shodně jako v roce předchozím – závazné ukazatele za odd. par. a 
vypsané investiční akce – 200 tis. Kč na projektovou dokumentaci a 500 tis. Kč na „projekt 2024“. 
Rozpočet je navržen jako vyrovnaný, příjmy a výdaje po konsolidaci 7 300 tis. Kč. Do běžných výdajů 
jsou zahrnuty plánované výdaje související s vývozem a dovozem odpadu na polské zařízení. Příjmem 
rozpočtu jsou členské příspěvky a převody prostředků z hospodářské činnosti – příjmy z pachtu 
majetku. 
Usnesení k bodu 2b: 
Rada SONO bere rozpočet na rok 2021 na vědomí a doporučuje členské schůzi ke schválení. 
Souhlas:   8   hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů,  
 
c) Návrh střednědobého výhledu rozpočtu na roky 2022 – 2023 
Výhled rozpočtu na nadcházející roky je sestaven jako přebytkový, počítá s již ustáleným 
předpokladem příjmů (4 005 tis.Kč) a běžnými  a kapitálovými výdaji ve výši 4.000 tis. Kč. Kapitálové 
výdaje souvisí s „Projektem 2024“ (projektová dokumentace a EIA apod.). Příjmy rozpočtu budou 
zajištěny převodem z hospodářské činnosti (pachtu majetku), provozní výdaje souvisí se zajištěním 
chodu sdružení a zajištěním svozu DNO z členských obcí a sběrných dvorů členských obcí. Finanční 
prostředky na běžných účtech by se po delším období poklesů, měly pozvolna opět navyšovat. 
 Usnesení k bodu 2c: 
Rada SONO bere na vědomí střednědobý výhled rozpočtu na roky 2022 - 2023 a doporučuje 
členské schůzi ke schválení. 
Souhlas:   8   hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů,  
 
Ad 3) Skládkování a cena za likvidaci komunálních odpadů od 1.1.2021 
  
Ing. Medáček krátce shrnul dosud známé informace o novém zákoně o odpadech a jeho dopadech na 
rozpočty obcí. Členové rady diskutovali také o novém způsobu stanovení poplatku za ukládání 
komunálního odpadu, který schválila poslanecká sněmovna.  Ve třetím čtení byl změn způsob 
prokazování množství odpadů, který má být zahrnut do dílčího základu zbytkových odpadů. Na rozdíl 
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od následné slevy ze skládkovacího poplatku, která by byla přiznána v případě docílení určitého 
procentního podílu využitelných odpadů (původní návrh), sněmovna schválila následující: celkové 
množství odpadů, na které se vztahuje v kalendářním roce výjimka pro zařazení do dílčího základu 
poplatku za komunální odpady podle § 157 (500 Kč/t), se vypočte jako násobek počtu obyvatel obce 
k 1.1. a množství komunálních odpadů na jednoho obyvatele, pro rok 2021 je stanoveno 0,20 t na 
obyvatele, v následujících letech má postupně docházet ke snižování množství vždy o 10 kg a to až do 
roku 2029, kdy hodnota dosáhne 0,12 t. O zákonu by měl senát rozhodnout nejpozději do 
14.11.2020. Výsledek projednávání zákona a jeho účinnost je zatím nejistá, ale může se stát, že začne 
platit s novým rokem a obce by měly ve svých rozpočtech počítat s možným nárůstem výdajů za 
likvidaci komunálních odpadů. 
 
Pí. Zubáková představila návrh na úpravu cen za likvidaci komunálních odpadů – návrh je připraven 
ve dvou variantách, protože není známo, zda a kdy nabyde účinnosti nový zákon o odpadech, který 
zvyšuje tvorbu rezervy na rekultivaci skládky a rovněž může navýšit poplatek za ukládání komunálních 
odpadů z 500,- na 800,-Kč. Od roku 2021 dojde, z důvodu zvyšujících se vstupních nákladů, k navýšení 
základní ceny bez DPH za likvidaci komunálních odpadů o 70,- Kč/t, velkoobjemný odpad se zvýší o 
33,- Kč/t bez DPH. Naše cena bez DPH a poplatku nebyla nikdy vyšší než 500,-Kč/t, dlouhodobě je 
v rámci Ústeckého kraje nejnižší cenou. Tuto cenu historicky navyšoval zvyšující se poplatek za 
ukládání komunálního odpadu (od 20,- až po současných 500,-Kč/t) a měnící se sazba DPH.  
V případě schválení zákona nebo některých jeho částí s účinností od nového roku je třeba počítat 
ještě s dalším navýšením o 45,-Kč/t z důvodu zákonem stanovených změn při tvorbě rezervy na 
rekultivaci na skládky. Současná cena za likvidaci směsného komunálního odpadu vč. DPH (1.046,50), 
tak může činit od nového roku zaokr. 1.127,-Kč/t, nebo 1.179,-Kč/t (vč. rezervy na rekultivaci) nebo 
1.479,-Kč/t v případě, že obec přesáhne stanovený ukazatel 200 kg/obyv. Cena za likvidaci 
velkoobjemného odpadu se navýší z dnešních 1.232,- Kč/t na 1.270,-Kč/t nebo 1.321,75 Kč/t (vč. 
rezervy na rekultivaci) anebo 1.621,- Kč/t v případě poplatku ve výši 800,-Kč/t.  
 
„K limitu 200 kg komunálních odpadů na obyvatele v r. 2021 se vztahuje následující. Obec bude moci 
uložit v každém kalendářním roce část odpadů, které by byly zařazeny do dílčího poplatku za 
využitelné odpady (v naprosté většině směsný komunální odpad a objemný komunální odpad) za 
stávající výši poplatku tedy 500 Kč, a to až do množství vymezeného pro rok 2021 – 200 kg/ obyv. V 
plné sazbě jsou využitelné odpady zpoplatněny od okamžiku přesáhnutí daného množství.  
Nárok na nižší poplatek tak uplatňuje obec (musí informaci písemně sdělit skládce!!). Pokud se v 
poplatkovém období toto množství přesáhne, zahrne se do dílčího základu poplatku za ukládání 
komunálních odpadů pouze část odpadu do jeho dosažení.“ 
 
Usnesení k bodu 3 (rozhodnutí v působnosti valné hromady SONO PLUS, s.r.o.): 
Rada SONO schvaluje předložený návrh cen za likvidaci komunálních odpadů od 1.1.2021 
v předloženém, variantním znění.  Rada doporučuje toto usnesení, s ohledem na sestavování 
rozpočtů obcí na rok 2021, zahrnout jako samostatný bod programu členské schůze.  
Souhlas:  8   hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů,  
 
Ad 4/ Různé, diskuze 

a) Rada byla seznámena se zprávou z průběžné prověrky účetnictví ze dne 15. 10. 2020 – bez 
negativních zjištění. Zkontrolovány byly doklady a plnění rozpočtu do září 2020, prověřeny byly zápisy 
z rady a členské schůze SONO, rovněž zápisy z finančního a kontrolního výboru. Zařazení a případné 
vyřazení dlouhodobého majetku bude prověřeno během příští návštěvy.    

b) Příkaz k provedení inventarizačních prací v roce 2021 – provede inventarizační komise ve 
složení: předseda – V. Šuma, členové – Ing. E. Hajná, Ing. V. Bešta, Bc T. Sazeček a J. Salcmanová. 
Termín bude upřesněn, následující týden po členské schůzi.  
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Předsedající konstatoval, že žádný z přítomných členů rady nevznesl požadavek na zařazení dalšího 
bodu do programu jednání a zasedání ukončil. 

V Želechovicích dne 5. listopadu 2020 
Zapsal V. Zubáková    

Ing. Petr Medáček      ____________________________ 

 


